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Verslag

Bijlage
CINTER 21-27b

VERSLAG VAN DE VERGADERING VAN STUURGROEP BLUE DEAL TE HOUDEN OP 
22 SEPTEMBER 2021, 14.00 – 16.00 UUR, VIA TEAMS

Aanwezige stuurgroepleden:
Hein Pieper (voorzitter Blue Deal en voorzitter CINTER), Henk Ovink (IenW), Oeds Bijlsma (voorzitter 
Winter), Gerhard van den Top (AGV), René van Hell (BZ), Emilie Sturm (secretaris), Livia van Helvoort 
(notulen) 

Aanwezige opdrachtgevers: 
Martien Beek (IenW, ter vervanging van Patries Grollé), Bert van Boggelen (NWB Fonds), Piebe Hoeksma 
(BZ)

Aanwezige penvoerders (bij agendapunt 2): 
Carel Nobbe en Jaap Bos 

1. Opening, welkom van René van Hell en voorstelronde van de Stuurgroep 

Hein Pieper verwelkomt René van Hell die voor de eerste keer aansluit als stuurgroeplid namens 
Buitenlandse Zaken. René van Hell vervangt Carola van Rijnsoever en is voorheen ambassadeur in 
Hongarije geweest. Hij heeft o.m. bijgedragen aan de ontwikkeling van de NIWA.
De opdrachtgevers sluiten ditmaal bij de vergadering aan. Hein Pieper introduceert hen kort.
Vandaag is Hein Piepers laatste stuurgroepvergadering, zijn opvolger is vermoedelijk pas in januari 
2022 bekend. Daarom zal hij proberen om op 3 december ook bij de heisessie aanwezig te zijn. 
NB: Hein heeft in overleg met zijn tijdelijke vervanger – Rogier van der Sande – besloten dat hij niet bij 
de heisessie aanwezig is. Rogier zal er als tijdelijk voorzitter van de Stuurgroep en de CINTER bij zijn.

2. Presentatie Ghana

Carel Nobbe en Jaap Bos geven een presentatie over het Ghanese partnerschap.
Het programma is samen met de ambassade in Ghana opgezet. De ambassade is actief betrokken, 
met name in het zuiden. Door gebrek aan capaciteit zijn ze niet inzetbaar in de projecten. De 
ambassade fungeert wel goed als springplank om samen te werken met andere grote organisaties. 
De Blue Deal helpt o.m. het IWRM-plan verder uit te werken. 
Het partnerschap is een van de 300 watermanagementprogramma’s in Ghana. Henk Ovink hoopt dat 
het partnerschap in de toekomst kan fungeren als hefboom voor de andere waterprogramma’s in 
Ghana. Dit is een belangrijk doel voor alle partnerschappen om te behalen.

3. Vaststelling van het verslag van 10 juni 2021 
(bijlage 1, verslag) Ter vaststelling

Het verslag wordt goedgekeurd. T.a.v. het verslag:
• Het aanbod van Karin Roelofs t.a.v. de financiering is helaas niet haalbaar. 
• Stapeling van overheidssubsidies wordt vermeden als het gaat om een bijdrage aan het YEP 

programma. Expliciteren in het verslag (actie Livia). 
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4. Stand van Zaken van het programma (10 min) 
Mondelinge toelichting door Emilie 

De motivatie liep bij de teamleden binnen de partnerschappen de afgelopen maanden wat terug 
vanwege de aanhoudende coronamaatregelen waardoor partners elkaar niet konden bezoeken. 
Gelukkig kunnen sinds kort de meeste partnerschappen weer reizen. 

• Veiligheidsbeleid: voor de zomer is het veiligheidsbeleid vastgesteld. Het protocol van Wereld 
Waternet is als basis gebruikt. 

• Dagen van de Toekomst: voor en na de zomer zijn dagen van de toekomst georganiseerd om 
de tweede fase voor te bereiden en het gezamenlijke gevoel terug te krijgen. De bijeenkomsten 
gaven hernieuwde energie.

• Werkbezoeken: er wordt inmiddels weer gereisd, al zijn er nog enkele partnerschappen die nog 
niet mogen reizen.

• Programma uitdiepen: de basis van het programma staat goed en kunnen nu verder 
verdiepen.

• Samenwerking ambassades: het verbeteren van de samenwerking met ambassades wordt 
momenteel inzichtelijk gemaakt door BZ.

• Capaciteit RWS: Emilie legt opnieuw het verzoek bij IenW voor extra capaciteit bij RWS. 
• 2e fase: voorbereiding voor de tweede fase loopt.

5. Voortgangsrapportage (20 minuten) 
(bijlagen 2a t/m c)  Ter informatie

Gevraagde besluiten:
• Kennis te nemen van de voortgangsrapportage Blue Deal 1e helft 2021
• Waar nodig advies of bijsturing geven
• Het programmabureau opdracht te geven om in de Stuurgroep vergadering van december, te 

komen met voorstellen voor het overgebleven budget van fase 1

Emilie licht de voortgangsrapportage toe. Er zijn enkele grote verschillen tussen de partnerschappen 
qua voortgang. Dit wordt deels verklaart door optimisme over wat men in 2020 dacht in 2021 te 
kunnen bereiken (helaas bleken coronamaatregelen langer actief dan verwacht). Daarnaast zien we 
dat culturen waarin de relatie en live contact belangrijk zijn het zwaarder hebben, net als nieuwe 
partnersschappen. Lokale vertegenwoordiging blijkt cruciaal. De partnerschappen instituties 
versterken, hebben het moeilijker dan de partnerschappen die technischere vraagstukken hebben. 
Het programmabureau legt de stuurgroep in december voorstellen voor hoe het resterende budget 
van 2021 besteed zou kunnen worden (rekening houdende dat er geen stapeling plaatsvindt). 

N.a.v. de voortgangsrapportage:
• Het aangevraagde budget voor 2022 is hoger dan voor 2021. Dit is het budget dat de 

partnerschappen daadwerkelijk uitgeven wanneer ze weer kunnen reizen. 
• Eerder zijn (met name) grotere partnerschappen gekort op hun financiering, hierdoor zijn 

bijvoorbeeld pilots geschrapt. Het programmabureau onderzoekt of de pilots alsnog opgepakt 
kunnen worden. (actie Emilie)

• Vraag van Henk Ovink: Activiteiten worden wereldwijd geschrapt. Dit is zorgelijk, want we halen 
onze wereldwijde ambities niet meer. Emilie: Bij de Blue deal wordt niets geschrapt, maar gaat het 
wel trager.

• Lokale vertegenwoordiging helpt om de voortgang te behouden. 
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Besluiten:
De stuurgroep gaat akkoord met de gevraagde besluiten zoals vermeld in bijlage 2a en ontvangt in 
december voorstellen van het programmabureau hoe het overgebleven budget van fase 1 te 
besteden.

6. Conceptvoorstel Indonesië (15 min) 
(bijlagen 3a t/m c) Ter bespreking

Peter Hollanders geeft een mondelinge toelichting op het conceptvoorstel voor Indonesië. 
Samen met vijf waterschappen en de partners in Indonesië is het voorstel ontwikkeld, wat door een 
review panel is beoordeeld. 

N.a.v. de toelichting verzoeken de stuurgroepleden het volgende:
• Bekijk nogmaals of de doelen realistisch zijn;
• Maak een concretiseringsslag;
• Onderzoek de geleerde lessen uit evaluaties als Garoeda en Bangarpolder. Het is belangrijk en 

ingewikkeld om je goed te bewegen tussen de bestuurslagen en de wetgeving in Indonesië;
• Beschikbaar gesteld budget mag niet ten koste gaan van andere partnerschappen. Emilie stelt 

dat dit niet het geval is omdat Indonesië al is meegenomen in de verdeling van het budget 
2022 zoals in juni door de stuurgroep is vastgesteld.

• Borg lokaal eigenaarschap goed;
• Doorwerking van regionaal naar nationaal is nodig;
• Borg aansluiting en benut de MoU Indonesië.

Besluiten:
De stuurgroep staat positief tegenover het voornemen om Indonesië toe te laten treden. 
Bovengenoemde punten worden verwerkt in het voorstel. Het definitieve voorstel wordt op 1 
december aan de stuurgroep voorgelegd ter goedkeuring.

7. Toelichting Plan van Aanpak 2e fase Blue Deal (55 min) 
(bijlage 4) ter vaststelling

Emilie licht het plan van aanpak toe. Er zijn 10 knelpunten genoteerd die we voor fase 2 willen 
oplossen. De oplossingen noteren we in het nieuw op te stellen raamwerk. Er zijn werkgroepen 
opgericht om de knelpunten op te lossen. Het verzoek is om de trekkers van de werkgroepen te laten 
klankborden met de stuurgroepleden. Voor het governance-vraagstuk vragen we Twynstra en Gudde 
om advisering en begeleiding. Zij zullen alle stuurgroepleden hierover interviewen. 

N.a.v. de toelichting merken de stuurgroepleden het volgende op:
• Het plan van aanpak resoneert goed aan de conclusies en aanbevelingen van de MtR;
• Door de besluitvormingslijn aan te passen, krijgen de werkgroepen langer de tijd om de 

voorstellen uit te werken en blijft de heisessie van 3 december staan. Hein Pieper (voorzitter 
Cinter) en Oeds Bijlsma (voorzitter Winter) bespreken dit apart met Emilie;

• Het advies van de werkgroepen is belangrijk, maar de Stuurgroep wil zelf echt kunnen kiezen
• Blijf bij de kracht van de waterschappen (goed waterbeheer);
• Laat de komende periode echt zien dat we resultaten behalen;
• Fungeer als springplank. Wees niet alleen voor jezelf een vliegwiel, maar ook voor andere 

organisaties. Dit zijn we soms al;
• Zorg dat je in 2026 wanneer er weer verkiezingen zijn een grote financieringsvraag kunt 

neerleggen;
• Wederkerigheid is voor de waterschappen belangrijk, ook vanwege draagvlak;
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• Chapeau voor hoe het programma wordt gemanaged en trots op welke resultaten tot op 
heden zijn behaald.

De stuurgroepleden worden aan de volgende werkgroepen gekoppeld:
- Ambitie – René van Hell, Buitenlandse Zaken 
- Governance – Oeds Bijlsma (met hulp van Twynstra en Gudde)
- Financiën en Communicatie – Gerhard van den Top 
- Monitoren, Evalueren en Leren – Hein Pieper of de vervanger
- Aanpak – Henk Ovink, Infrastructuur en Waterstaat 

N.B.: na de stuurgroepvergadering is in overleg met de trekkers besloten om Monitoren en Evalueren 
in de werkgroep Aanpak (ToC) op te pakken. Dit betekent dat Henk Ovink Aanpak, Monitoren en 
Evalueren oppakt. Rogier van der Sande pakt het Leerprogramma op in plaats van Hein.

Meerdere stuurgroepleden hebben interesse om deel te nemen aan de werkgroep governance. Emilie 
licht toe dat Twynstra en Gudde de stuurgroepleden sowieso interviewt over de governance. De rol 
van de stuurgroepleden in de werkgroep is niet om de inhoud te bepalen, maar om ervoor te zorgen 
dat de werkgroep met goede voorstellen komt. Ieder Stuurgroep lid klankbord 2 keer een half uur met 
de werkgroep. Inhoud heeft geen aparte werkgroep. Dit linkt wel aan de aanpak. 

Besluiten:
De stuurgroepleden gaan akkoord met de verdeling over de werkgroepen. Gerhard wil wel extra 
betrokken worden bij governance. In de heisessie op 3 december worden meerdere opties voorgelegd 
t.a.v. de governance. 

8. Voorbereiding overbruggingsjaar 

Zie agendapunt 3.

9. W.v.t.t.k. en sluiting (5 min)

De stuurgroepleden danken Hein Pieper voor zijn grote inzet voor de Blue Deal de afgelopen jaren.


